Zeile	Aufgabe	a	Lernkärtchen Nr. 1–8		
1	What are	e their jobs?			She sa
2 3 4	Justin:	helping people would	oig hospital. I'm just a numl d be good. But lifting peop And some patients never s	le in and out of bec	(2) D
5 6 7 8	Diana:	Working in a big kitc	ot so good at baking, but I hen is hard work but I enjo ut I'm really fed up with ch	y it. Learning about	
9 10 11	Derek:	Getting up at 4 a.m. six days a week is killing me! Carrying heavy sacks of flour and working in front of hot ovens is murder. But the money is good and finding another job in this area isn't so easy.			
12 13 14	Wendy:	: I hate some things about this job. Watching people die is terrible! But looking after people who need your help is very satisfying. I spend three days doing practical work and two days learning.			
15 16 17	Fatima: I like working with hair and talking to the customers and the other girls about clothes and fashion. One day I'd like to have my own salon, but for that I'll need a lot of money and saving isn't very easy for me!				
18		baker cook	hairdresser	male nurse	nurse
	Diana is Derek is Wendy is	aa aa			

Das hier ist die Lösungsseite mit der Schritt-für-Schritt-Hilfe:

Versuche, so viel wie möglich allein herauszufinden. Lies immer nur eine Nummer weiter. Versuche es wieder auf der Vorderseite. Kommst du nicht weiter, lies wieder hier. Decke die nicht gebrauchten Hilfen mit einem Blatt ab.



- Wie lautet die Aufgabe? (siehe Zeile 1) 1
- Du sollt die jobs (= Berufe) der 5 Personen herausfinden und ab Zeile 18 eintragen. 2 In Zeile 2 bis 17 beschreiben die Personen ihre Tätigkeiten.
- Die Berufe stehen unten (Zeile 18). Ordne die Berufe den fünf Personen zu. 3
- 4 Die Berufe sind Bäcker/Bäckerin, Koch/Köchin, Frisör/Frisörin, Krankenpfleger, Krankenschwester (Zeile 18).
- 5 In den Arbeitsbeschreibungen findest du Hinweise auf die Berufe. Unterstreiche sie.
- Zum Beispiel bei Justin (Zeile 2 bis 4): 6 hospital helping people lifting people in and out of bed patients
- Das bedeutet: Krankenhaus, Menschen helfen, Menschen in und aus den Betten heben, 7 Patienten. Welcher Beruf passt?
- 8 male nurse (= Krankenpfleger) oder nurse (= Krankenschwester). Was passt zu Justin?
- 9 Justin ist ein Männername, also musst du eintragen: Justin is a male nurse. Streiche den Begriff im Kästchen durch.
- Mach jetzt dasselbe bei den anderen vier Personen. J Welche Hinweise findest du bei Diana? (Zeile 5 bis 8):
- K <u>cooking</u> <u>baking</u> <u>kitchen</u> <u>learning about food</u> <u>chopping onions</u> <u>peeling potatoes</u>
- L Kochen, Backen, Küche, über Lebensmittel lernen, Zwiebel hacken, Kartoffeln schälen.
- M Derek (Z. 9–11): <u>Getting up at 4 a.m.</u> <u>Carrying heavy sacks of flour</u> working in front of hot ovens
- N Aufstehen um 4 Uhr morgens, Tragen von schweren Mehlsäcken, Arbeiten vor heißen Backöfen.
- Wendy (Z. 12–14): Watching people die looking after people \mathbf{O} zusehen, wie Menschen sterben, Menschen versorgen.
- \mathbf{P} Fatima (Z. 15–17): working with hair customers salon Arbeit mit Haaren, Kunden, Salon.

Lösungen:

Justin is a male nurse. Diana is a cook. Derek is a baker. Wendy is a nurse. Fatima is a hairdresser.



Im Text sind verschiedene **ing-Formen** enthalten:

- 1) Nach Verben wie hate, like, help, stop ...: I hate working in a big hospital. Some patients never stop complaining!
- 2) Als Subjekt eines Satzes: Working in a big kitchen is hard work.
- 3) Als Objekt eines Satzes: I spend two days learning.
- 4) Nach einer Präposition: I'm not so good at baking.
- 5) Bei der Zeitform present progressive: I'm still learning.







